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Vážení spoluobčané,
skončilo volební období 2010-2014. 
V termínu 10.10-11.10.2014 prezident 
republiky vyhlásil konání komunál-
ních voleb. Svými hlasy jsme rozhodli 
o novém složení patnáctičlenného 
zastupitelstva obce Lipov na volební 
období 2014-2018. Jsou zvoleni zá-
stupci stran, čtyři kandidáti za ČSSD, 
tři kandidáti za KDU-ČSL, tři kandi-
dáti za Náš domov, sdružení opravdu 
nezávislých kandidátů, jedna kandi-
dátka za ODS, dva kandidáti za Ne-
straníky a dva kandidáti za Sdružení 
nestraníků obce Lipov. Ve zvoleném 
zastupitelstvu je pět nových členů. 
Na základě výsledků voleb svolal 
dosavadní starosta obce dne 7. lis-
topadu 2014 ustavující zasedání za-
stupitelstva obce. Nově zvolení čle-
nové nejdříve složili slib podle § 69 
odst. 2 zákona o obcích a následně 
volili (tajnou volbou) v souladu s § 84 
odst.1 písm.1 zákona o obcích, sta-
rostu obce – Miloslav Jagoš, zvolen 
jedenácti hlasy ze čtrnácti přítom-
ných zastupitelů, místostarostu obce, 
ing. Jan Miškeřík – zvolen deseti 
hlasy a tři členy rady obce JUDr. La-
dislav Čerešňák, ing. Bohumil Jagoš, 
Martin Jegla, zvoleni jedenácti hlasy. 
Tím byla naplněna volba rady obce 
Lipov. Dále proběhla volba před-
sedů výborů, kontrolního, zvolen 
ing. Oldřich Glogar, fi nančního, zvo-
len Vít Strachota. Jednotlivé komise 
spadají do kompetencí rady obce 
a tyto budou obsazeny na prvním za-
sedání zastupitelstva obce.
Tato jednotlivá uskupení tvoří Za-
stupitelstvo obce Lipov a prvním zá-
kladním kamenem jejich spolupráce 
bude do konce roku schválit rozpo-
čet na rok 2015.
O investičních akcích bez dotačních 
programů z rozpočtu obce se bude 
jednat na prvním zasedání Zastupi-
telstva obce Lipov koncem měsíce 
listopadu a budou zapracovány do 
návrhu rozpočtu na příští rok. Velké 
investiční akce, jejichž uskutečnění se 
nedá zvládnout bez dotačních titulů, 
jsou projekčně zpracovány a připra-

veny k realizaci za fi nanční spoluú-
časti obce. Jsou to „ Kanalizace Lipov“ 
v objemu cca 30 mil. korun, „Oprava 
koupaliště“ cca 20mil korun, případně 
„ Přestavba koupaliště na biotop“ cca 
11mil. korun. Pokud budou vyhlášeny 
dotační programy, kam lze tyto akce 
zařadit, učiníme tak. 
Rád bych také zrekapituloval naši 

investiční činnost v minulém vo-

lebním období, kde se v obci Lipov 

podařilo realizovat nebo zahájit 

tyto projekty:

• Komplexní rekonstrukce mateř-

ské školy v Lipově, včetně ven-

kovního hřiště za cca 8 mil. Kč. 

Touto investicí byla komplexně 
dokončena rekonstrukce základní 
a mateřské školy. Myslím, že může-
me hrdě říci, že máme jedno z nej-
hezčích školních zařízení v regionu.

• Výstavba šaten a sociálního za-

řízení včetně osvětlení a trénin-

kového hřiště v Lipově za cca 

8,7 mil. Kč. Výši investice ovlivnilo 
nestabilní podloží pod objektem, 
kde z důvodu bývalé skládky bylo 
nutné vybudovat piloty za cca 
1,6 mil. Kč. Zde je nutno podotk-
nout, že stav původních "fotba-
lových kabin" byl již v havarijním 
stavu, který vystavoval velkému 
riziku uživatele objektu. Fotbalo-
vý oddíl představuje nejširší člen-
skou základnu obce. Fotbal hraje 
většina chlapců základní školy 
a má v obci nejdelší tradici. Zastu-
pitelstvo obce se rozhodlo vybu-
dovat tento důstojný sportovní 
areál tak, aby sloužil i budoucím 
generacím. Po dlouhé době tak 
můžeme říci, že fotbalový areál 
důstojně reprezentuje obec. Vyu-
žití objektu je celoroční a je stále 
více vyžíván i na pořádání rodin-
ných oslav pro občany obce. 

• Revitalizace sídelní zeleně - re-

vitalizace systému zeleně v obci 

za 0,4 mil. Kč za podpory dotací 
z EU ve výši 75%.

• Zavedení separace a svozu 

bioodpadů v obci Lipov za cca 

2 mil. Kč. Jednalo se o nákup svo-

zového vozidla, velkoobjemových 
kontejnerů a kompostérů na sběr 
bioodpadů za podpory dotací 
z EU ve výši 90%. Obec hledá řeše-
ní i ve vybudování kompostárny 
(zpracování bioodpadů). Dotace 
na její vybudování není možno 
získat z důvodu stávajících dvou 
kompostáren do 10 km (Velká 
nad Veličkou a Louka).

• Komplexní pozemkové úpra-

vy obce. Projekt byl fi nancován 
v plné výši Státním pozemko-
vým úřadem, pobočka Hodonín. 
K novému uspořádání a využití 
pozemků, které projekt řešil, se 
mohli vyjádřit všichni občané 
obce. Veškeré návrhy byly konzul-
továny s dotčenými orgány státní 
správy a hledalo se co možná nej-
optimálnější řešení uspořádání 
a využití pozemků v extravilánu 
obce i s ohledem na historické 
využití pozemků z doby před ko-
lektivizací zemědělství. V rámci 
kterých se mimochodem řešila 
i výsadba zeleně a vybudování 
Rybníka - mokřadu. 

• Územní plán obce za cca 0,5 mil. 

Kč (dotace 0,1 mil. Kč). Územní 
plán řeší komplexně využití ploch 
v extravilánu a intravilánu obce 
z hlediska jejich urbanistického 
využití. V rámci územního plánu 
je koncepčně řešen i problém 
areálu bývalého skladu ACHP. 
Územní plán bude po dořešení 
námitek neprodleně schválen za-
stupitelstvem obce na nejbližších 
zasedáních. 

• Rekonstrukce chodníků za cca 

0,5 mil. Kč - pokračovalo se v re-
konstrukci chodníků v obci v režii 
vlastních zaměstnanců, kde na 
konci volebního období je již pro-
vedena téměř kompletní výměna 
povrchů.

• Oprava komunikace "Újezdy" 

za cca 0,7 mil. Kč

• Monitorovací systém - sledo-

vání rychlosti vozidel za cca 

0,2 mil. Kč

• Rekonstrukce bytu v základní 

škole v Lipově – 0,5 mil. Kč

• Nákup sekačky Stiga s kabinou 

– 0,3 mil. Kč

• Kompletní oprava hasičského 

Uplynulý rok ocima starosty ˇ
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Základní škola Jaromíra Hlubíka Lipov - Souteze – 2014/15

auta – 0,7 mil. Kč (z toho dotace 

ve výši 0,4 mil. Kč)

• Sokolovna Lipov - zateplení 

a výměna otvorových prvků s cel-

kovou investicí 1,8 mil. Kč za pod-
pory dotací z EU ve výši 1 mil. Kč. 
V tomto byla s Tělocvičnou jedno-
tou Sokol Lipov uzavřena smlouva 
o dlouhodobé výpůjčce objektu so-
kolovny v Lipově. Ihned po uzavře-
ní smlouvy se začalo se zateplením 
a výměnou otvorových prvků. Dále 
bylo zadáno zpracování projektu 
na komplexní vnitřní rekonstrukci 
objektu - vytápění, elektroinstala-
ce, vnitřní kanalizace, rekonstrukce 
sociálního zařízení, rozšíření a vy-
bavení kuchyně, včetně drobných 
dispozičních úprav na efektivnější 
využití celého objektu k pořádání 
kulturních a společenských akcí. 
Bylo zakoupeno nové vybavení stá-
vajících ubytovacích zařízení. 

• Kompletní rekonstrukce "hasič-

ské zbrojnice" v Lipově - investi-

ce ve výši cca 1,2 mil. Kč, z toho 

dotace EU ve výši 0,43 mil. Kč.

• Zateplení obecního úřadu v Li-

pově - investice ve výši cca 

0,65 mil. Kč, z toho dotace EU ve 

výši 0,43 mil. Kč.

• Rekonstrukce nákupního stře-

diska v Lipově - investice ve výši 

cca 2,5 mil. Kč, z toho dotace EU 

ve výši 1,5 mil. Kč. 

• Aktuálně probíhají dva projekty 

Zvýšení funkčnosti RBC 3 Hájo-

vá a Rozšíření funkčnosti RBC 3 

Hájová) na výsadby prvků ÚSES 

(územní systémy ekologické 

stability) o celkových nákladech 

5,9 mil. Kč. Na oba projekty byla 
získána dotace ve výši 100%. 

• Aktuálně byla zahájena reali-

zace projektu Vodní plocha - 

mokřad Lipov (LBC Rybník) - in-

vestiční náklady 9,8 mil. Kč. Na 
tento projekt byla získána dotace 
ve výši 100%. Kromě komplexních 
pozemkových úprav tuto stavbu 
řeší i nový územní plán, který je 
před schválením. 

• Aktuálně probíhá hydrogeolo-

gický průzkum na získání no-

vých zdrojů pitné vody - inves-

tice 0,8 mil. Kč za podpory 90% 
dotace z EU.

Celkem se tedy dokončily nebo se re-
alizují projekty za celkem cca 45 mil. 
Kč, kde na tyto investice se podařilo 
získat dotace ve výši cca 22,5 mil. Kč, 
tedy 50%. Realizované projekty tak 
významně přispěly ke zlepšení infra-
struktury a vzhledu obce. 
V novém volebním období nás čeká 
spousta práce a úkolů, prvně dokon-
čení nového územního plánu obce. 
Pevně věřím, že spolupráce Zastu-
pitelstva obce Lipov bude na takové 
úrovni ,abychom se dokázali shod-
nout na projektech, jež budou ku 
prospěchu nás všech. 
Dovolte, vážení spoluobčané, abych 
Vám závěrem popřál jménem svým, 
zaměstnanců obecního úřadu i ce-
lého nově zvoleného zastupitelstva 
krásné prožití blížících se svátků 
vánočních a do nového roku 2015, 
hlavně hodně zdraví. 

Miloslav Jagoš, starosta obce

24.9. – Přespolní běh – Hodonín, okres 
Kategorie III. dívky – 9. místo (8 – Strachotová Helena – 24. 

místo, Kováčiková Michaela – 28. místo, Štefánková Kateři-
na – 37. místo, 7 – Machálková Tereza – 35. místo)

Kategorie III. chlapci – 8. místo (8 – Červenka Jan - 31. místo, 
7 – Škopík David - 23. místo, Maňák Jakub – 34. místo, 6 – 
Červenka David – 33. místo)

Kategorie IV. dívky – 7. místo (9 – Maňáková Klára – 7. místo, 
Maňáková Hana – 27. místo, Kománková Anna – 35. místo, 
Kazíková Klára – 50. místo) 

Kategorie IV. chlapci – 7. místo (9 – Pytel Patrik - 33. místo, 
Maňák Štěpán – 38. místo, 8 – Kozumplík Patrik - 23. místo, 
7 – Karásek Martin - 17. místo)

7. 10. – Půlmaratón E. Zátopka – Hroznová Lhota – 6. místo 
vesnické školy

 (9 – Čerešňák Roman, Kolacia Václav, Maňák Štěpán, Nále-
pa Vojtěch, Pytel Patrik, Kazíková Klára, Kománková Anna, 
Maňáková Hana, Maňáková Klára, 8 – Čerešňák Tomáš, Čer-
venka Jan, Karásek Martin, Kozumplík Patrik, Škopík David, 
Kováčiková Michaela, Strachotová Helena) 7 – Maňák Ja-
kub, 6 – Červenka David, Maga Petr, Sedlář Jaroslav, Vondra 
Jakub)

8.10. – Zátopkova pětka – Hroznová Lhota – 7. místo ves. školy
 (5 – Evják Hynek, Maga Milan, Mikéska Erik, Miškeřík Michal, 

Nálepa Bronislav, Polehňa Ondřej, Štefánek Tomáš, Evjáko-
vá Kateřina, Karásková Barbora, Galečková Natálie, Koláč-
ková Natálie, Křížanová Tereza, Maňáková Dominika, Migo-
tová Anežka, Tomšicová Karolína, 4 – Jagoš František, Joch 
Tomáš, Brhelová Sára, Jagošová Elena, Kolaciová Veronika, 
Maňáková Vendula, Strýčková Aneta, Tomšicová Adéla, Ko-
pecká Adéla, 1 – Křížanová Klára) 

22.10. – Stolní tenis neregistrovaných – Hodonín – okres 

 starší dívky – 1. místo!!! 

 (9 – Kománková Anna, Maňáková Hana) 
 mladší hoši – 2. místo 
 (7 – Maňák Jakub, Halíček Lukáš, 6 – Eliaš Vladimír, 4 – Ko-

mánek Daniel) 
 mladší dívky – 3. místo

 (8 – Strachotová Helena, Hrdinová Gabriela, 5 – Karásková 
Barbora)

 starší hoši – 5. místo 

 (8 – Čerešňák Tomáš, Karásek Martin, Smetka Bronislav)

31. 10. – Florbal velký st. žáci – Velká nad Veličkou, okrsek 
– 4. místo

 (9 – Halíček Martin, Maňák Štěpán, Pytel Patrik, Nálepa Voj-
těch, 8 –  Čerešňák Tomáš, Karásek Martin, Škopík David, 
Smetka Bronislav)

ˇ̌
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20. 11. – Florbal velký ml. žáci – Veselí nad Moravou, okrsek 
– 3. místo

 (7 – Dostál Radim, Halíček Lukáš, Hálka Josef, Krchák Michal, 
Maňák Jakub, Maňák Martin, Štipčák Patrik)

20. 11. – Florbal velký st. žákyně – Dolní Bojanovice, okres – 
5. místo

 (9 – Chrenčíková Denisa, Kazíková Klára, Kománková Anna, 
Maňáková Hana, Maňáková Klára, Migotová Klára, Slezáko-

vá Kateřina, Vdoviaková Lucie, 8 – Hrdinová Gabriela, Stra-
chotová Helena, 7 – Jagošová Rozálie)

27. 11. – Nohejbal st. – Strážnice, okrsek – 3. místo
 (9 – Halíček Martin, Pytel Patrik, 8 –  Čerešňák Tomáš, Kará-

sek Martin)

27. 11. – Nohejbal ml. – Strážnice, okrsek – 1. místo
 (8 – Škopík David, 7 – Halíček Lukáš, Maňák Jakub, Maňák 

Martin)

Krouzky pri Základní škole Jaromíra Hlubíka Lipov 

Volby do školské rady 2014

kroužek, třída vedoucí čas počet dětí

Angličtina - konverzace 5. Kaletová ÚT 12.20 - 13.00 hod 12
Angličtina hrou 3. Jakoubková R. ÚT 12.30 - 13.15 hod 18
Cimbálová muzika Galečka P. PO 15.00 - 16.00 hod 11
Florbal 6.-9. Zajíček. T. ST 13.15 - 14.00 hod 20
Keramika 2.-3. Nemčeková M. ÚT 12.30 - 14.00 hod 11
Kytarový 5.-9. Galečka P. ČT 14.00 - 16.30 hod 15
Mažoretky 6.-9. Vadovičová K. ÚT 16.30 - 18.00 hod 10
Lipovjánek I. Galečková R., Galečka P. ČT 12.20 - 13.20 hod 31
Lipovjánek II. Jagoš J. PÁ 13.15 - 14.00 hod 15
Stolní tenis Kománek P. ÚT 17.00 - 19.00 hod 21
Sportovní hry 1.-2. Galečka P. PÁ 11.20 - 12.05 hod 16
Sportovní hry 3.-4. Jakoubková R. PO 12.15 - 13.00 hod 12
Sportovní hry 5.-7. dívky Šácha J. ČT 13.15 - 14.00 hod 11
Taneční 8.-9. Vadovičová K. PO 20
Vaření Ňorková L. PO 13.15 - 14.15 hod 10
Vyšívání Potěšilová R. SO 15.00 - 16.30 hod 11
Výtvarný 2.-9. Vadovičová K. PO 17

V úterý dne 18. 11. 2014 proběhly v naší škole volby do školské rady s těmito výsledky:

Galečková Renáta - 26 hlasů 

Páčová Renata – 19 hlasů 

Jagošová Pavla – 16 hlasů
Strachota Vít - 12 hlasů
Kolaciová Hana – 7 hlasů
Maňák Petr – 5 hlasů
Sečkařová Martina – 4 hlasy
Ing. Žák Luděk – 4 hlasy
Koláčková Renata – 3 hlasy
Chrenčíková Hana – 2 hlasy
Žáková Jitka – 2 hlasy
Křížanová Renata – 0 hlasů

Celkový počet volebních lístků – 54

Složení školské rady:

Ing. Miškeřík Jan, Strachota Vít (obec),
Mgr. Čerešňáková Marcela, Šantavá Dagmar (škola),
Galečková Renáta, Páčová Renata (rodiče)

Volební komise:

Mgr. Zdeňka Veverková (předseda)
Mgr. Lenka Ňorková
Čerešňáková Růžena 

www.zslipov.cz

ˇˇ
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Florbal velký - Veselí n. M.

Projekt - Objevujeme vodní svět - Modrá
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Přespolní běh - Hodonín

Stolní tenis - Hodonín
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Materská škola Lipov
„... už se chýlí  další rok ...“
Stojíme na sklonku dalšího roku 
– roku 2014, který byl opět velmi 
bohatý a naplněný událostmi dění 
v mateřské škole. Splnilo se nám vel-
ké přání – naše „školička“ se pyšní 
nádherně obnovenou, zrekonstru-
ovanou zahradou. Zřizovatel naší 
mateřské školy (Obec Lipov) uvolnil 
téměř 500 000 Kč na celkové ob-
novení vybavení zahrady – MÁME 
NÁDHERNÉ HŘIŠŤÁTKO!!! Jeho velká 
proměna započala již v květnu 2013, 
kdy byl zakoupen nový zahradní do-
mek na ukládání venkovních hraček. 
V měsíci listopadu roku 2013 byly 
odstraněny staré nevyhovující herní 
prvky a staré betonové části v areálu 
zahrady. Dodavatelem herních prvků, 
které splňují všechny bezpečnost-
ní normy, byla fi rma BONITA Group 
Service s.r.o. Tišnov. V březnu 2014 byl 
nainstalován zbytek herních prvků. 
Zbývalo dokončení terénních úprav. 
V této chvíli nastoupily ochotné 
a obětavé ruce rodičů, dětí a zaměst-
nanců mateřské školy,které po dvě 
sobotní dopoledne vyrovnaly celý 

areál pozemku.  
Každý věděl, čeho 
se chopit, ve které 
chvíli nabídnout 
slovní pomoc či 
povzbuzení. S od-
bornou radou a 
pomocí při za-
kládání travního 
porostu velmi 
pomohl pan Ing. Zdeněk Žák, kte-
rý nám celý pozemek zcela nezištně 
několikrát pokosil a odborně ošetřil 
vzrůstající travní porost. Nestačí slova 
díků a vděčnosti za pomoc v „pravé 
chvíli“ těmto obětavým lidem:
-Janu Čerešňákovi, Emilu Karáskovi, 
Petru Palečkovi, Janu Šantavému, 
rodičům Krausovým, Františku Slo-
vákovi, Dušanu Prachařovi, Milanu 
Famfulíkovi, Michalu Frantovi, Zdeň-
ku Žákovi, Petru Štěpkovi, rodičům 
Filkovým, Josefu Sedlářovi, Vítězsla-
vu Jochovi, Petru Křížanovi a všem 
tehdejším zaměstnancům mateřské 
školy: paní Evě Sedlářové, Veronice 
Maňákové, Bedřišce Řičicové, Ivaně 

Jagošové. Velké poděkování patří 
panu starostovi Miloslavu Jagošo-
vi – za jeho velký zájem, obětavost 
a ochotu při okamžitém řešení nena-
dálých potíží a problémů při pracích 
kolem rekonstrukce zahrady MŠ
Tolik nám bylo při společných pra-
covních chvílích s rodiči dětí hezky. 
Dnes už si společně s dětmi užíváme 
nádherného a bezpečného vybavení 
naší „školičkové“ zahrady. Hodláme 
postupně toto vybavení rozšiřovat 
a především vedeme děti, aby se ke 
všemu zařízení a vybavení mateřské 
školy chovaly šetrně a vážily si všeho, 
co máme.
…a když se vracím zpět do dění uply-

nulého školního roku? 
Musím s hrdostí říct, že 
byl opět plný zážitků 
a zdařilých dnů s dětmi, 
které si dovedou plný-
mi doušky (včetně nás 
dospělých) užívat nád-
herné zcela nové „ško-
ličky“.  
V závěru tohoto krát-
kého příspěvku přeji 
všem dětem: „Prožijte 
svůj život v míru a kli-
du.“ Vám všem pak pře-
ji jménem ředitelství 
Základní a mateřské 
školy Jaromíra Hlubíka 
a jménem všech za-
městnanců mateřské 
školy: Šťastné a veselé 
svátky vánoční,ať Vás 
příští rok provází mno-
ho zdraví a neopouští 
Vás veselá nálada.“

Šantavá Dagmar

ˇ
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Folklorní soubor Lipovjan letos do-
stal několik významných oceně-
ní v podobě pozvání na význačné 
folklorní akce. Prvním bylo lednové 
účinkování několika párů Lipovja-
nu, doprovázených HCM P. Galečky, 
v přímém přenosu pořadu Tančír-
na ostravské televizní stanice NOE. 
Dalším byla účast na Mezinárodním 
folklorním festivalu v jihokorejském 
Gangneungu. Neméně významná 
byla jistě i účast na oslavách 130. vý-
ročí narození legendárního primáše 
Jána Petruchy z Priepasného u Brezo-
vé pod Bradlom či v pátečním pořa-
du Hudeckých dnů Slávka Volavého 
ve Staré Břeclavi koncem listopadu.
O účinkování Lipovjanu v ostrav-
ském studiu Televize NOE bylo psá-
no v jarním vydání Lipovských lístků. 
Z ohlasů diváků této televizní stanice 
bylo vystoupení Lipovjanu úspěšné. 
Stejně úspěšná byla i příprava a účin-
kování Lipovjanu na MFF v jihokorej-
ském Gangneungu. Pořadatel festi-
valu, město Gangneung, je členem 
organizace ICCN (Inter City Intangi-
ble Cultural Cooperation Network). 
Tato organizace byla založena v roce 
2008 u příležitosti konání mezinárod-
ního kulatého stolu starostů v Káhiře. 
Českou republiku v ní zastupuje pan 

J. Pijáček, starosta Vlčnova. Hlavním 
cílem této organizace pod záštitou 
UNESCO je výměna zkušeností spo-
jená s ochranou kulturního dědictví 
lidstva. Výběr folklorních souborů na 
Folklorní festival do Gangneungu má 
v ČR na starosti právě J. Pijáček a ten 
se letos rozhodl pro Lipovjan. První 
okamžiky nadšení vystřídaly reálné 
úvahy. Budou mít tanečníci, většinou 
studenti, o tuto fi nančně nákladnou 
akci (letenky si platí každý sám) zá-
jem a podaří se zajistit muzikanty? 
Všechno dobře dopadlo a 16 taneč-
níků s 5 muzikanty se mimo pravi-
delné zkoušky připravovali na tento 
zájezd. Průběžná jednání o fi nanční 
pomoci na úhradu nákladů za leten-
ky byla také úspěšná. Největší část-
kou přispělo Ministerstvo kultury ČR. 
Poděkování Lipovjanu však patří pře-
devším místním sponzorům - OÚ Li-
pov, p. F. Červenkovi - Fančovi, ředite-
li Šroubáren Kyjov, a p. Z. Pokornému 
z Brna. Už samotný let do Jižní Koreje 
Airbusem A380, jedním z největších 
dopravních letadel na světě, nebo 
pobyt na letišti v Dubaji - křižovat-
ce mezi Evropou, Asií a Východem, 
byl pro mnohé nezapomenutelným 
zážitkem. Stručně popsat zážitky ze 
samotného festivalu v Gangneungu, 

následném pobytu v Soulu, návštěva 
muzeí, míst spojených s historickým 
vývojem Jižní Koreje, strava, v rámci 
možností odpozorovaná mentalita 
obyvatel, to všechno je nemožné. 
V pátek 19. září zorganizoval Lipo-
vjan na Mlýně besedu, na kterou byli 
pozváni zástupci OÚ Lipov, p. Pijáček, 
p. O. Floriánová, která zařizovala do-
taci od MK České republiky, ostat-
ní sponzoři, rodiče a blízcí příbuzní 
tanečníků. Promítání fotek doplně-
né výstižnými komentáři J. Šraději 
i ostatními tanečníky trvalo víc jak 
dvě hodiny. Jednoduše a prostě. Zá-
žitek na celý život, který si Lipovjan 
za svou práci určitě zasloužil.
Dalším významným uznáním práce 
Lipovjanu bylo pozvání na oslavy 
130. výročí narození legendárního 
primáše J. Petruchy z Priepasné-
ho. Na Košiariskách u Brezové pod 
Bradlom tančil FS Lipovjan, zpíval 
Mužský sbor z Lipova a hrála HCM 
Petra Galečky v samostatném pod-
večerním pořadu. Výkony všech 
účinkujících byly oceňovány nejen 
potleskem. Slovy uznání nešetřil 
ani hlavní organizátor celé folklorní 
akce, pan Janšto. 
Vzpomínky na Hudecké dny Sláv-
ka Volavého ve Staré Břeclavi jsou 
nejčerstvější. Pozváni na tuto vý-
značnou folklorní akci jsme byli 
Břeclaváky na hodách v Mikulčicích 
při společném sobotním večerním 
vystoupení. Náhoda chtěla, že Lipo-

FS Lipovjan
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V posledních letech je hlavní motivací pro tanečníky Li-
povjánku příprava na dětský folklorní festival Mladé Hor-
ňácko. V případě Lipovjánku II. se jedná o období od října 
do dubna přerušované vánočními prázdninami a školním 
lyžařským výcvikem. Různé nemoci či rodinné záležitosti 
jsou dalšími důvody, proč často nebývají na pravidelných 
týdenních zkouškách všichni tanečníci. Přesto se ani letos 
Lipovjánek v pořadu Mladého Horňácka neztratil a ob-
zvlášť dobře zatančil také v dětském pořadu Horňáckých 
slavností. V Lipově vystupoval Lipovjánek při oslavě Dne 

matek a na setkání s důchodci. Jedno z posledních vystou-
pení v tomto roce bude na tradiční koledování u Panenky 
Marie v lipovském háji. Možná se to může zdát někomu 
málo, ale naučit se v dnešní době aspoň trochu základy li-
dového tance, kdy přirozeného pohybu dětí ubývá, sesta-
vit a procvičit taneční pásma není vůbec jednoduché. Pro-
to bych chtěl na závěr poděkovat tanečníkům Lipovjánku 
za trpělivost a jejich rodiče poprosit o co největší podporu 
svých dětí v účasti na pátečních zkouškách.

Ladislav Jagoš -Jožíček

Lipovjánek ll.

vjan viděl tančit primáš CM Břecla-
van F. Blažek a podle jeho slov byla 
volba, koho pozvat do Břeclavi, jas-
ná. V pátečním večerním pořadu 
se na jevišti střídali FS Břeclavan 
z Břeclavi, Mužský sbor ze Staré 
Břeclavi, FS Lipovjan a Mužský sbor 
z Lipova. Přes drobné zaváhání 
v textu jedné písničky zazpíval muž-
ský sbor v naprosté pohodě, stejně 
v pohodě zatančil i Lipovjan, které-
mu hrála CM Romana Sokola. Srov-
návat výkony FS Břeclavan, který 
oslavil letos 40. výročí svého trvání 
a FS Lipovjan je téměř nemožné. 
Někdo má raději technickou doko-
nalost tanečníků a scénické úpravy 
lidových tanců na hranici profesi-
onality v podání Břeclavanu, jiný 
naopak kvalitně vytančené, někdy 
chybující tanečníky, plné zápalu 
a života v jevištních úpravách, kteří se 
v rámci možností snaží přiblížit tradič-

ní lidové zvyky a tance ve své původní 
podobě, jak ukázal FS Lipovjan. Nej-
důležitější pro nás je, že si F. Blažek své 
rozhodnutí pozvat Lipovjan do Staré 
Břeclavi velice pochvaloval.

Pochválit je bezesporu možno účast 
kluků Lipovjanu v soutěži O nejlep-
šího tanečníka slováckého verbuňku 
na MFF ve Strážnici i účinkování Lipo-
vjanu na HS ve Velké nad Veličkou, na 
hodech v Mikulčicích, ve strážnickém 
skanzenu, na oslavě vín v Uherském 
Hradišti a mnohých dalších. Přejme 
tanečníkům Lipovjanu, aby se jim 
i nadále dařilo jako v tomto velmi 
úspěšném roce. Spolu s FS Lipovjan 
se s ním můžete rozloučit i vy jeho pří-
znivci na Štěpánské besedě u cimbálu 
nebo tradičním vánočním koledování 
u Panenky Marie v lipovském háji.
Na závěr bych chtěl poděkovat OÚ 
Lipov za trvalou podporu a našim 
příznivcům za účast na akcích po-
řádaných Lipovjanem. To je pro nás 
odměnou, které se nic nevyrovná. 
Všechno dobré a pevné zdraví přeje 
všem v roce 2015 FS Lipovjan. 

Ladislav Jagoš - Jožíček
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Letošní rok nezačínal pro Mužský sbor 
z Lipova vůbec dobře. Koncem úno-
ra ukončil aktivní činnost ve sboru 
Fr. Kolacia - Físek. Velmi zodpovědný 
člen kolektivu a několikaletý kronikář 
mužského sboru se po dovršení ži-
votního jubilea rozhodl odejít do „pě-
veckého důchodu“. Nám nezbylo než 
jménem všech zpěváků i příznivců 
mužského sboru z Lipova poděkovat 
za roky obětavé práce pro zachování 
mužského zpívání v Lipově. Vážnou 
situaci týkající se počtu členů sboru 
zachránili v březnu tři noví zpěváci, 
současní tanečníci FS Lipovjan, klu-
ci Vařechovi, J. Šraděja a na podzim 
se po několika letech do sboru vrátil  
B. Smaženka. Určitě nebudu daleko 
od pravdy, že bez nich by sbor nebyl 
schopný v současné době veřejně 
vystupovat. Po mnoha letech tedy 
mužský sbor konečně omládl a pří-
chod nových zpěváků se blahodárně 
projevil při zkouškách i všech letoš-
ních vystoupeních. Začali jsme jako 
obvykle při oslavě Dne matek v Lipo-
vě. Mužský sbor účinkoval v pátečním 
pořadu Horňáckých slavností ve Velké 
nad Veličkou a zpíval u „ Kuželovské-

Pěvecké těleso Sboreček žen z Lipova má už řadu let své 
místo ve folklórním dění Obce Lipov a mikroregionu Hor-
ňácko.

ho větráku“ v nedělním posledním 
pořadu již zmíněných Horňáckých 
slavností. Pěkná vzpomínka se pojí 
s účastí na oslavách 130. výročí naro-
zení legendárního primáše Jána Pe-
truchy z Priepasného na Košiariskách 
u Brezové pod Bradlom. Mužský sbor 
úspěšně doplňoval taneční pásmo FS 
Lipovjan a v noci u zapálených ohňů 
umocňoval svým zpěvem krásu letní 
noci. Koncem listopadu bude mužský 

Svou činností se podílí na uchovávání lidových tradic pře-
vážně zpěvem a prezentací kroje v obci i v okolních regi-
onech.
K desetiletému výročí činnosti Sboreček vydal nástěnný 
fotografi cký kalendář, ve kterém je lipovský kroj ztvárněn 
v mnoha variantách zachycující praní prádla na potoce, 
kosení trávy, draní peří v zimním období, ale i slavnostní 
okamžiky ze života ženy před sto lety jakými jsou čepení 
nevěsty, vození peřin a další.
Členky Sborečku se představily na nahrávkách cimbálové 
muziky Petra Galečky, mezi které patří Moja žena smutno 
plače (CD 1997), Ó, lásko fortelná (CD 2000), Deset roků jak 
o život (CD 2003).
Ve spolupráci s výše uvedenou cimbálovou muzikou při-
šlo na svět v roce 2008 naše první CD Láska opravdová 
a druhé CD v roce 2010 Skrytá vánoční pravda.Náš zpěv 
letos zazněl u příležitosti oslav 100 let výročí Slováckého 

sbor zpívat opět s FS Lipovjan, tento-
krát na Hudeckých dnech Slávka Vola-
vého ve Staré Břeclavi. Na Katerinské 
zpívání do Hrubé Vrbky jsme Vrbčany 
zváni pravidelně, stejně jako my zve-
me vrbecký sbor na Lipovské zpívání. 
Pomyslnou tečkou za letošním rokem 
bude účast na tradičním vánočním 
koledování u Panenky Marie v lipov-
ském háji.
Děkujeme našim příznivcům a OÚ Li-
pov za trvalou podporu. Přejeme jim 
i všem spoluobčanům pevné zdraví 
a příjemné chvíle při setkávání s lido-
vou písničkou v roce 2015.

Ladislav Jagoš - Jožíček 

Muzský sbor z Lipova

Pě ké ěl Sb č k ž Li á ž ř d l é S či í

Sborecek zen z Lipova

ˇ

ˇ ˇ
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muzea v Uherském Hradišti. Součástí oslav byl odpolední 
krojovaný průvod městem všech účinkujících, kde jsme 
prezentovaly Horňácký region obřadním krojem v úvod-
nicích, dále pak pěveckým vystoupením v hlavním večer-
ním programu krásného hradišťského parku u muzea.
V rámci MFF Strážnice 2014 jsme přijaly pozvání paní Ro-
many Habartové, autorky úspěšného pořadu s názvem 

GASTRO VITAE. Spolu s námi zazpívaly o dobrém jídle 
a dobrém pití ženský pěvecký sbor Jahoda z Kozojídek, 
FS Pentla z Boršic, Tetičky z Kunovic a další. Doprovázela 
nás CM Petra Galečky, která s námi brázdí folklórní vody už 
řadu let a za to jí patří velký dík.
Horňácké slavnosti, naši srdeční záležitost, jsme absolvo-
valy v pátečním večerním programu s názvem Pod javo-
rinů, horů zelenů, v nápaditém provedení autorů Ivana 
Urbánka a Antonína Vrby. Naši oblíbenou baladu podbar-
vovala opět CM Petra Galečky. Množství krásných progra-
mů v rámci slavností korunoval diváky oblíbený krojovaný 
průvod. Pod horkým letním sluncem se všichni krojovaní 
ze všech horňáckých obcí ukázali ve své kráse a síle.
Na podzim jsme snad zpěvem potěšily domácí publikum, 
a to důchodce při jejich setkání v místní Sokolovně.
Vánoce chceme oslavit spolu s mužským sborem a dětmi 
ze souboru Lipovjánek zpíváním u jesliček v chrámu Všech 
svatých v Lipově 25. prosince 2014 ve 14:00 hodin.
Díky příznivé podpoře Obce Lipov jsme začaly s nahrává-
ním dalšího CD u příležitosti nastávajícího dvacátého vý-
ročí Sborečku žen z Lipova, které budeme slavit v příštím 
roce.

Sboreček žen z Lipova

Detský klub Budulínek
Vážení spoluobčané, 
Dovolte mi, abych Vám představila zdejší 
centrum volného času pro děti od 1 do 
6 let a jejich rodiče, DĚTSKÝ KLUB BUDU-
LÍNEK.
Naše sdružení vzniklo v dubnu letošního 
roku, pod záštitou obce Lipov. Podnět ke 
zřízení klubu daly maminky, které byly 
toho času na mateřské dovolené.
Nejprve bych chtěla poděkovat přede-
vším panu starostovi Miloslavu Jagošovi 
a obecnímu zastupitelstvu za zřízení to-
hoto klubu a za fi nanční podporu nut-
nou k materiálnímu vybavení klubovny. 
Také náš dík patří p. řediteli ZŠ- Mgr. 
Jiřímu Šáchovi, za poskytnutí prostor 
v areálu ZŠ. Dále děkujeme p. ved. uč. MŠ 
- Dagmar Šantavé za zapůjčení dětského 
nábytku. A v neposlední řadě bych chtě-
la poděkovat všem maminkám, které se 
spolupodílejí na činnosti klubu.
V klubovně, která sídlí v budově škol-
ní jídelny v 1.patře, se setkáváme pra-
videlně jednou týdně, a to v úterý od 
15:00-17:00. Zde se děti, po boku svých 
maminek, začleňují mezi své vrstevníky, 
společně si hrají, zpívají, učí se nové ří-
kanky a tvoří různé výrobky.
Naším heslem je : „Kdo si hraje, nezlobí.“

Zavedli jsme systém “putovního Budulín-
ka“,což je textilní hračka, kterou si děti po 
týdnu předávají. To dítko, které má Bu-
dulínka týden doma, se svojí maminkou 
připraví program pro následující setká-
ní- př. tvořivé dílničky- kreativní činnosti 
dětí s tvorbou výrobků, kolektivní hry, 
soutěže, aj. Tímto stylem jsou do dění 
v klubu zapojeni všichni stejnou měrou 
a mohou se realizovat podle vlastních 
představ.
Také maminky zde mají prostor, třeba 
u šálku čaje či kávy, vyměnit si své každo-
denní zkušenosti a rady.
Za každý vstup přispíváme do společ-
ného fondu 20Kč/dítě. Přehled o výši 
a nakládání s fi nancemi pod-
léhá řádné dokumentaci. 
Finance investuje na nákup 
výtvarných potřeb, odměny 
k soutěžím, dárečky k naroze-
ninám, nadílky, aj.
S našim klubem také pořá-
dáme různé akce pro děti (př. 
Cesta pohádkovým lesem, 
Návštěva horňácké Safari, 
sportovní soutěže aj.).
Dále pořádáme veřejné be-
sedy s odborníky. Z minulých 

př. Beseda s Mgr. Moudrou na téma: Pra-
videlné čtení dětem jako základ výchovy, 
s MUDr. Foltánovou na téma Hyperak-
tivní dítě a nejčastější záchvatové stavy 
u dětí. Pro velký zájem připravujeme dal-
ší besedu, tentokráte s dětským psycho-
logem, která se uskuteční v lednu 2015.
 S „Budulínkem“ jsme se zapojili do celo-
státní kampaně Celé Česko čte dětem® 
a v rámci společných setkání pravidelně 
předčítáme dětem. 
Naším společným cílem je vychovávat 
děti v kolektivu svých vrstevníků a tím 
mimo jiné usnadňovat jejich budoucí 
nástup do mateřské školy.
Odměnou pro nás je vidět radostný 
úsměv na dětských tvářích.

MUDr. Jaroslava Jurenová, 
zodpovědná vedoucí 

ˇ



12 Lipovské lístky c. 46ˇ

SDH Lipov – druzstvo zen
Letošní sezóna požárního sportu 
s názvem Autorenova Grand Prix Ho-
donín probíhala jako už každý rok 
v bojovném „duchu“. Tento rok se 
od ostatních let odlišoval úmyslem, 
obhájit „zlatý hattrick“. Ráda bych na 
začátek vůbec seznámila čtenáře se 
složením našeho sportovního týmu 
SDH Lipov – ženy A, který zahrnuje 
Lucii Sedlářovou, Barboru Maňáko-
vou, Ester Jagošovou, Denisu Sabo-
tovou, Markétu Šmehlíkovou, Kris-
týnu Obrtlíkovou a Lucii Štenclovou. 
Účast na 13 ligových soutěžích nám 
přinesla score 4x 1. místo, 3x 2. místo, 

1x 3. místo. Dále naše družstvo svou 
návštěvou poctilo dalších 5 soutěží 
a shodou náhod na té poslední 
(18. 10. ve Vacenovicích) zvítězilo 
s nejlepším časem letošního roku 
17:99. I když jsme tento rok degrado-
valy na 2. příčku v celkovém pořadí 
žen, podařilo se nám obhájit mezi-
národní Slovácko-záhorácký pohár, 
s 1. místem a doposud nejlepším ča-
sem 19:28 v této soutěži, kde se pou-
žívají zásahové hadice. Ale ani tímto 
oceněním nekončíme, i když se naše 
„proudařky“ vždy neshodly v čase spo-
lečného „sestřiku“ terčů, jedna z nich 

získala cenu za „nejrychlejší proudař-
ku“ za rok 2014 a to s časem 17:67. 
Mnohé z nás už vědí, že se příští rok 
změní nejspíš sestava našeho nyněj-
šího dlouholetého týmu, ale i přes to 
budeme i nadále reprezentovat naši 
obec, doufáme, že skvělými výsled-
ky. Abych také neopomenula, vel-
ké díky patří Martinu Kratochvílovi 
a Vlastimilu Maňákovi, kteří tráví vše-
chen svůj volný čas tréninkem s námi 
a přípravou naší techniky.
A nesmíme zapomenout také na naše 
budoucí konkurentky, SDH Lipov – 
ženy B, které tvoří Karolína a Anna 
Práškovi, Robina Tomčalová, Andrea 
Marečková, Kateřina Karásková, Ane-
ta Gajdoštíková a Denisa Maňáková. 
Holky letos naší lize obsadily krásné 
5. místo. Na posledních ligových zá-
vodech ve Velké nad Veličkou získaly 
své první umístění na „bedně“ a to 
s 3. příčkou a časem 22:13. Není to 
ovšem jejich nejlepší čas, ten získaly 
v Petrově (20:55). Naše nadějné ha-
sičky se stále vylepšují a postupně 
se oba týmy podporujeme, ve stále 
lepších a lepších výkonech. 
Samozřejmě nesmíme zapomenout 
na naše nejmenší hasičátka, která se 
pod záštitou trenérek Lucie Sedlářo-
vé a Petry Slovákové, začínají zúčast-
ňovat již druhým rokem hasičských 
soutěží Hry plamen, kde se soutě-
ží nejenom v požárním útoku, ale 
i v dalších disciplínách, jako je štafeta 
STIF, štafeta dvojic a štafeta 4x60 me-
trů. I když naše děti získávají spodní 
příčky žebříčku, přesto je pro ně dů-
ležité nasazení a motivace, která jim 
samozřejmě nechybí.

Ester Jagošová

Galavečer Rohatec (15. 11. 2014), vyhlášení Autorenova GPHO 2014

Extraliga Vacenovice 
Závody ve Velké nad Veličkou (Lipov A – 2. místo 
a Lipov B 3. místo)

ˇˇ
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Obcanské sdruzení zdravotne postizených 
obcanu Lipov
Rok uplynul jako voda a naše orga-
nizace stejně jako ostatní v Lipově 
skládá účty své celoroční činnosti. 
Měli bychom si změnit razítko a na-
zvat se Občanské sdružení seniorů. 
Bylo by to kratší a výstižnější. Pokud 
ovšem stáří nepovažujeme za po-
stih, ale za přirozený běh života.
Osm  členek výboru se pravidelně 
jednou za měsíc sejde, aby každé-
mu členu sdružení malou pozornos-
tí připomněly, že uplynulo zase pět 
let a jsou tu opět kulatiny a nebo 
nějaké ... sátiny.
V roce 2014 jsme navštívili prodejní 
trhy ve Věžkách, dvakrát na jaře a na 
podzim. Při podzimní návštěvě jsme 
se zastavili v Kroměříži v zámeckých 
zahradách. Byl to pěkný zážitek. 
Nejnáročnější pro členky výboru 
je příprava na Mikulášské setká-
ní. Náplň programu je tajemstvím 
a překvapením. Fantazii volbě témat 
se  meze nekladou. Byly už tradiční-
mi mikulášskými postavami, jindy 
servírkami, školačkami, Sněhurkou 
a sedmi trpaslíky a posledně čer-
noškami. 

Na  každou členskou schůzi zveme 
hosty. Pravidelně se zúčastňuje pan 
starosta Miloslav Jagoš. Jako hosté 
jsou zváni lékaři, kteří radí jak na 
zdravotní  problémy stáří. Posledně  
to byl pan MUDr. Jugas, který byl 
nadšený naším programem a celou 
atmosférou schůzky. 

V prosinci se již těšíme na naše čle-
ny na společné setkání. Přejeme 
všem našim členům, jejich rodinám 
a také všem občanům radostné pro-
žití svátků vánočních v kruhu svých 
blízkých a hodně zdraví a spokoje-
nosti v novém roce 2015.

Výbor OSZPO 

ˇ
ˇ °

ˇ ˇ ˇ
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DEPO

Objev Hornácka

Slovník cizích slov vysvětluje toto 
slovo francouzského původu jako 
úložiště, skladiště nebo schránka. 
Poslední výraz – schránka – je přija-
telnější, jedná –li se o „DPS“. 
Depem nazvala  tuto budovu, a tím 
i její obyvatele lidová tvořivost mlá-
deže o Velikonocích. Přijali jsme to 

 Tak píše Nové Slovácko o jedné z účastnic VI. ročníku po-
řadu Humor – korení života. Pořad vznikl jako vzpomínka 
na Vaška Mlýnka z Kuželova, který se stal legendou to-
hoto žánru. Pamětníci oblíbeného vypravěče na něj stále 
vzpomínají.
Nový objev Horňácka je z Lipova 
a navíc je to žena, Anežka Tomšico-
vá. Její jadrný projev humoru po-
znali někteří lipovjané na několika 
schůzích i při osobním styku.
Organizátoři zmíněného pořadu, 
který se konal ve Velké nad Veličkou, 
ocenili nejen projev a obsah jejího 
vystoupení, ale i oblečení – kroj – 
a hlavně čistotu a zachovalost hor-
ňácké mluvy, jejíž svéráznost je po-
malu stírána hovorovou češtinou. 
Z úst paní Tomšicové, ale zněla jadr-
ná libozvučná „lipovština“.
 Blahopřejeme jí k úspěchu a dě-

s humorem, však se také dočkáte.
Tak tedy schránka!  Jsme tu opravdu 
chráněni, dobře je o nás postaráno. 
Vše, co člověk v neproduktivním 
věku potřebuje, je v dosahu. Strava, 
hygiena, pomoc s úklidem, teplo 
z radiátorů i z vstřícného přístupu 
personálu. 
Máme i svou „kavárnu“. Jsou to ob-
časné akce, které mají prozářit še-
divost zimních dnů života. Ke ká-
vičce nám děvčata přidají nějakou 
lahůdku, např. fi lm, zpěv, společnou 

kujeme za reprezentaci Lipova, snahu zachovat nářečí 
a pobavit posluchače. 
Pozor, úspěch zavazuje a za rok je tu opět akce Humor – 
korení života.

J. Vavříčková

motlitbu nebo tematickou besedu. 
Nejoblíbenější akce jsou takové, kdy 
se můžeme do programu zapojit ak-
tivně. Už jsme vyráběly kdeco, na-
posledy mýdlo. Nebylo lecjaké, bylo 
různobarevné, voňavé i s bylinkami. 
A mydlí !!! Byla to radostná schůzka. 
Už se těšíme na další. Budeme splé-
tat adventní věnce.
Děkujeme, moc nám pomáháte zvlá-
dat věk, zdravotní trampoty a samo-
tu stáří. Vřelé díky všem!!!

J. Vavříčková

ˇ
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Vydarený zahrádkárský zájezd
V posledních deseti letech se snažíme 
oživit společné jednodenní výlety na-
šich členů a navázat tak na tradici své-
ho času každoročně pořádných i ně-
kolikadenních poznávacích zájezdů.
Do plánu činnosti jsme se rozhod-
li tuto aktivitu zařadit opět po pěti 
letech. Není jednoduché připravit 
program tak, aby byl tematický a za-
ujal případné zájemce o účast. Aby 
si účastníci následně odnesli i nějaké 
zážitky a navíc „neproseděli“ čas jen 
v autobuse.
Myslíme si, že letos se nám podařilo 
tyto podmínky splnit a všichni, kteří 
se s námi vydali v sobotu 17. května 
na cestu, byli spokojeni. Přesvědčili 
jsme se, že i v našem blízkém okolí je 
možné vidět zajímavé věci a není nut-
né za nimi cestovat daleko. 
Prvním naším cílem byla dohodnutá 
návštěva fi rmy SONNENTOR (Sluneč-
ní brána) Čejkovice, která nabízí zá-
žitkovou exkurzi ve svých výrobních 
prostorách. Byla založena v roce 1992 
a zabývá se převážně výrobou bio-
-čajů a bio-koření. Od počátku své 
existence je průkopníkem kontrolo-
vaného ekologického zemědělství 
v ČR. Ochotní průvodci nás v krát-
kém fi lmu seznámili s prací a fi lozofi í 
fi rmy. Provedli nás voňavými sklady 
bylinek a výrobními prostory. Kromě 

toho, že jsme byli obdarování vzorky 
hotových výrobků, mohli jsme si ve fi -
remním obchůdku vybrat a nakoupit 
ze širokého sortimentu bio-výrobků.
Zvláště ženy byly zvědavé na propa-
govanou Bylinkovou zahradu sv. Hil-
degardy ve stylu středověkých kláš-
terních zahradu umístěnou v areálu. 
Ta nás sice trochu zklamala, ale určitě 
nezkazila celkový dobrý dojem.
Téměř v sousedství fi rmy SONNEN-
TOR jsou Templářské sklepy Ćejkovi-
ce. Ty jsme nemohli obejít a na jejich 
prohlídku a ochutnávku vín se těšila 
hlavně mužská část naší výpravy. His-
torie rozsáhlých vinných sklepů, kte-
ré neměly v tehdejší době na našem 
území obdoby, je spojena s přícho-
dem tajemného řádu templářských 
rytířů v 1. pol. 13. století. Zároveň 
v té době začala i nová epocha v pěs-
tování révy vinné v oblasti Čejkovic 
a okolních obcí. Prohlédli jsme si skle-
py se zajímavým výkladem průvodky-
ně. Viděli jsme a vyfotografovali jsme 
se u největšího dosud používaného 
dřevěného sudu, do kterého se vejde 
20 250 l vína. Viděli jsme i největší vin-
nou láhev v Česku o objemu 200 litrů 
(výška 2m, průměr 0,5m, váha 41 kg 
bez vína) zapsanou v knize rekordů. 
Prohlídku jsme zakončili jak jinak, než 
ochutnávkou vín.

ˇ ˇ
Dalším cílem naší cesty byly Mikulči-
ce. Navštívili jsme Slovanské hradiš-
tě - národní kulturní památka, která 
aspirovala v roce 2009 a 2013 o zá-
pis na Listinu světových kulturních 
památek UNESCO. Je to význam-
né místo počátku naší státnosti 
a místo možného působení slovan-
ských věrozvěstů Cyrila a Metoděje. 
Jsou zde základy knížecího paláce 
a 12 kostelů a rozsáhlé pohřebiště 
s počtem přes 2500 objevených 
hrobů. Bohužel nám v době návště-
vy tohoto místo přestalo přát počasí 
a začalo pršet. 
Museli jsme zrušit plánovanou pro-
hlídku ukázkového ovocného sadu 
jednoho z mikulčických sadařů. Pře-
sunuli jsme se proto do areálu mi-
kulčických zahrádkářů na prohlídku 
jejich zahrádkářského muzea. Naši 
přátelé z Mikulčic nás ale mile pře-
kvapili a po prohlídce nám připravili 
malé občerstvení a ochutnávku vína. 
Posunutá plánovaná doba odjezdu 
ani pozdější příjezd zpátky do Lipova 
nikomu nevadil. 
ČZS v Lipově přejí všem svým spolu-
občanům a příznivcům příjemné pro-
žití vánočních svátků a v novém roce 
především pevné zdraví.

Za výbor ZO ČZS Lipov
Jaroslava Karásková
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Panský háj

Slovácká skupina Huménecko dobývá pódia i srdce fanoušku

Na katastru naší obce se od nepaměti 
rozkládal souvislý 50 ha lesní komplex 
Háj, který se  skládal nejen z dnešních 
drobných lesíků, ale zaujímal i plochu 
současného pole včetně  teras nad 
Kolibou až po louky Nad hájem.  Jed-
nalo se vlastně o dva lesní majetky 
- a to o větší a ucelený tzv. „Panský háj“ 
a o menší a nesouvislé „Obecní chrastě“.     
Panský háj  byl však na začátku 20. sto-
letí vykácen a rozparcelován na země-
dělskou půdu. O jeho „likvidaci“ bylo 
rozhodnuto v roce 1904 a tento záměr 
byl dokončen v listopadu 1909. Pan Jan 
Frola k tomu ve svých pamětech uvádí: 
„Háj byl majetkem strážnického hraběte 
Magnise, ale ozdobou Lipova a udržo-
vatelem místních klimatických podmí-
nek. Po vykácení lesa začaly škodit větry 
braním polní prsti a jejím unášením na 
Veselsko. Ba i na dešťové srážky to mělo 
vliv. Zástupci obce podnikali zásahy proti 
vykácení lesa, ale neuspěli, proti hraběti 
byli slabí. Ten slíbil vysázení stejné plochy 
lesní v jiném místě a tím zvítězil. Ovšem 
slib nesplnil. Peníze za dřevo potřeboval 
na stavbu cihelny v Javorníku, která pro 
něj byla výnosnější. Lipov tím pozbyl 
opravdu krásný kus krajiny.“
V dané lokalitě tak po vyklučení Pan-
ského háje zůstaly z lesa jen  Obec-

Slovácké Huménečko má letos už za sebou i vystoupení 
jako předkapela slovenského hvězdného uskupení No 
Name. V březnu je čeká křest a snad i spousta vyproda-
ných hal. Ještě nedávno , když někteří z nich do budovy se 
zkušebnou nevcházeli dveřmi, 
ale přelézali přes zeď, škádlili 
se:,,Co sa to děje za tým na-
ším huménečkem?´´ A tak se 
z vtipkování zrodil ofi ciální 
název kapely a jak se zdá, je 
zaděláno i na slávu.
Tomáš Kratochvíl, Zdeněk 
Kolařík a David Sedlář začali 
s hraním po hospodách. Mno-
hý si rád poslechl jejich hudbu, 
zazpíval si s nimi. Později se 

ní chrastě, tedy 
dnešní lesíky „U 
Panenky Marie“, 
„Železňák“, „Kan-
čovina“ a „Špa-
chovina“. Jedna-
lo se o obecní 
lesní majetek, 
který byl v roce 1906 rozprodán sou-
kromým osobám. Začátkem 20. sto-
letí tak došlo v dané lokalitě nejen 
k zásadní změně ve výměře lesa, ale 
i ke zcela nové pozemkové držbě.
Již v 90. letech 20. století po změně 
společenských poměrů se Obec Li-
pov rozhodla pro částečnou obnovu 
bývalého lesního komplexu. Jako 
první bylo v roce 1998 zalesněno  
obecní pole mezi Železňákem a Kan-
čovinou. V roce 2005 se pokračovalo 
zalesněním dalších obecních po-
zemků, které propojily Kančovinu se 
Špachovinou. Tím byly možnosti za-
lesnění obecních pozemků v této lo-
kalitě vyčerpány a bylo nutné počkat 
na komplexní pozemkovou úpravu, 
aby připravila nové obecní pozemky 
k zalesnění. To se částečně podařilo 
a v současné době již probíhá zales-
nění bývalého pole vedle hřbitova 
a dalších čtyř polních pozemků nad 

terasami. Veškeré současné výsadby 
jsou prováděny za 100 %  fi nanční 
podpory z Operačního programu ži-
votního prostředí.
Postupně se tak začíná po 105 letech 
vracet les na místa, kam odjakživa 
patřil. Současně se alespoň zčásti na-
pravuje historická křivda, kterou pro-
vedli na Lipovjanech „strážničtí páni“. 
Z dnešního pohledu již ale vůbec ne-
jde o křivdu na lidech, ale především 
o neuvážené a krátkozraké využívání 
samotné krajiny. Vždyť javornická ci-
helna, kvůli které musel Panský háj 
„navždy zmizet“ a která se zdála být 
v dané době ekonomicky výnosnější, 
již dávno skončila v propadlišti času. 
Stejně jako strážničtí páni.
Doufejme, že slibně se rozvíjející ná-
vrat lesa do míst dávno zapomenuté-
ho Panského háje si tentokrát nezhatí 
sami Lipovjané.  

Ing. Boumil Jagoš

ˇ °
v hlavách prvních členů začaly rodit hudební nápady, které 
chtěli nahrát, a tak oslovili ,,kluky z cimbálky“, aby se přidali 
a pomohli. V květnu 2013 nahráli hudební podklady a za-
čali hledat zpěvačku, tak se přidaly další dvě členky - Míša 

Zachrlová a Eva Uřičářová. 
Kapela se tím ustálila a každý 
člen má tak své místo. Tomáš 
Kratochvíl - bicí, Zdeněk Kola-
řík - basa, David Sedlář - kyta-
ra, Michaela Zachrlová - zpěv, 
Eva Uřičářová - zpěv, Jiří Novák 
- housle, Jan Holubík - housle 
a Petr Horehleď  - cimbál.  Sku-
pina zkouší dvakrát za týden, 
v Lipově a ve Strážnici, kdy se 
snaží vše dopilovat a dokonale 
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Malé ohlédnutí a podekování za 5. rocník 
Memoriálu Mateje Tomcala ve futsalu

Vítání obcánku v roce 2014
(neděle 28.09.2014)

TJ Sokol Lipov a KFV Roub Vítkovice dne 21.6.2014 uspo-
řádali 5.ročník MMT, který se uskutečnil na hřišti s umě-
lým povrchem ZŠ J.Hlubíka v Lipově.Turnaje se zúčastnilo 
6 týmů, převážně místní fotbalisté, ale přijelo po jednom 
mužstvu z Brna a Ostravy. Hrálo se ve dvou nalosovaných 
skupinách,  kdy první dvě mužstva postupovali do fi ná-
lových bojů a poslední hráli o konečné celkové pořadí. 
Zde jsou výsledky MMT:
Memoriál Matěje Tomčala ve futsalu 

21.6.2014 Lipov, 5.ročník, 2x15 minut

Skupina A

Koloušci Lipov – Bueno a spol. 5:2 (3:2)
Jogurťáci Lipov – Koloušci Lipov 1:7 (0:3)
Bueno a spol. – Jogurťáci Lipov 5:10 (4:2)
1. Koloušci Lipov 2   2 0 0 12:3 6
2. Jogurťáci Lipov 2   1 0 1 11:12 3
3. Bueno a spol. 2   0 0 2 7:15 0

Skupina B

KFV Roub Vítkovice C – Javes Česká Brno 4:4 (1:3)
Staří páni Lipov – KFV Roub Vítkovice C 3:5 (0:2)
Javes Česká Brno – Staří páni Lipov 2:4 (0:2)

ˇ ˇ
ˇ ˇ

1. KFV Roub Vítkovice C 2   1 1 0 9:7 4
2. Staří páni Lipov 2   1 0 1 7:7 3
3. Javes Česká Brno 2   0 1 1 6:8 1

O 5.-6. místo

Bueno a spol. – Javes Česká Brno 0:8 (0:4)
Semifi nále I.

Koloušci Lipov – Staří páni Lipov 7:2 (4:1)
Semifi nále II.

KFV Roub Vítkovice C – Jogurťáci Lipov 3:1 (2:1)
O 3.-4.místo 

Staří páni Lipov – Jogurťáci Lipov 3:3 (0:1), na penalty 0:3
Finále

KFV Roub Vítkovice C – Koloušci Lipov 2:7 (2:2)

Konečné pořadí 5.ročníku 

Memoriálu Matěje Tomčala 2014

1. Koloušci Lipov
2. KFV Roub Vítkovice C
3. Jogurťáci Lipov
4. Staří páni Lipov
5. Javes Česká Brno
6. Bueno a spol.

ˇ °
Matyáš Zelenka   27.12. 2013   Lipov    216
Ivo Bedrava   19.03. 2014  Lipov    260
Pavel Čerešňák        21.03. 2014  Lipov    208
Tereza Podlucká  22.05. 2014  Lipov    575
Daniel Faltis   25.06. 2014  Lipov    476

Memoriál byl slavnostně zakončen pře-
dáním hodnotných cen. Poděkování 
patří Obci Lipov , Rsts Miškeřík, 2G Li-
pov, Hospoda u Maňáků, Agrolip, Petra 
Maňáková, Restaurace u Kozla M.Jegla, 
Z.Group-Steel Holding, Gama Lipov, 
Apexeso, řediteli školy a jeho některým 
zaměstnancům a taky všem co se na 
turnaji podíleli jak sportovně tak i pří-
pravami.

Za vše děkují Martin 
a Zdeněk Tomčalovi.

sehrát. Podstatná část přípravy probíhá doma a při konzul-
tacích na internetu. Většina členů jsou samouci, kteří mají 
rádi hudbu od útlého věku.  Než se členové kapely Humé-
nečko setkali v jedné zkušebně, prošli různými hudebními 
uskupeními v oblasti Slovácka. A již dříve měli úspěchy  - 
nepochybně IK Banda, kde působili Tomáš Kratochvíl, Da-
vid Sedlář a Zdeněk Kolařík, se proslavila. Tehdy šestičlen-
ná skupina se zpěvačkou Janou Jagošovou vyhrála soutěž 
o videoklip, který se pak natáčel ve Strážnici na zámku v du-
chu třicátých let minulého století. IK banda se probojovala 

také do brněnského fi nále v kubu Fával. Skončila na pátém 
místě a muzikanti považovali toto umístění za úspěch. 
Z hitů kapely je cítit neskutečná pohoda a klid. Posluchač 
si při písních odpočine a zároveň se může nechat vtáh-
nout do textu. Housle a cimbál dodávají kapele šmrnc 
a předvádějí něco nového. Texty nejsou psané slováckýcm 
nářečím, přesto posluchač hned pozná, kde má kapela své 
kořeny. Výborní muzikanti se spojili, a tak vznikla výborná 
kapela. O Huménečku jistě ještě uslyšíme!

Lucie Maňáková
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Jubilanti v roce 2015

Obcané Lipova starší 90-ti let

50 let manzelství
60 let manzelství

Mrkvová Věra   27.  1. 1935 80 Lipov 441 
Koryčanská Marie   30.  1. 1935 80 Lipov 443
Daňková Františka        14.  2. 1935 80 Lipov 71
Červenková Anna   19.  2. 1935 80 Lipov 357
Kolaříková Božena     6.  3. 1935 80 Lipov 173
Hájíčková Marie   24.  3. 1935 80 Lipov 177
Štefánek František   27.  3. 1935 80 Lipov 370 
Vanlaerová Jarmila   29.  3. 1935 80 Lipov 90
Machálek Ladislav       27.  5. 1935 80 Lipov 98
Kolacia František     3.  7. 1935 80 Lipov 54
Frantová Růžena   20.  8. 1935 80 Lipov 360
Trýsková Marie   12.  9. 1935 80 Lipov 458
Macháčková Anna     4.11. 1935 80 Lipov 249
Polehňová Anežka   12.11. 1935 80 Lipov 297

Miškeříková Anežka     7.  1. 1930   85 Lipov 490
Krejčí Josef   14.  3. 1930   85 Lipov 73
Frantová Zdeňka   22.  6. 1930   85 Lipov 46
Červenka Cyril        2.  7. 1930    85 Lipov 357
Jeglová Anežka 19. 10. 1930    85 Lipov 91
Čerešňáková Božena 28. 12. 1930    85 Lipov 210

Kolaříková Růžena     14. 2.1925   90 Lipov 2
Kolaříková Helena     21. 4. 1925  90 Lipov 353
Jagošová Božena      28. 4.1925 90 Lipov 440
Vavřičková Jiřina      30. 5.1925 90 Lipov 71
Maňáková Anna 11. 11. 1925 90 Lipov 139

Kolaříková Marie  25.  9. 1919    95 Lipov 17
Maňák František     7. 3. 1924 91 Lipov 139
Okénková Růžena     4. 6. 1924 91 Lipov 414
Pokorníková Marie  22.  6. 1923 92 Lipov 191
Jagošová Růžena                27. 1. 1921 94 Lipov 416
Václavová Anežka    10. 3. 1921 94 Lipov 71
Tomšicová Anna                    8. 7. 1921  94 Lipov 71
Čerešňáková Anna     9. 10. 1919 96 Lipov 138
Karásková Anežka   10. 1. 1917 98 Lipov 133

ˇ

ˇ
ˇLubomír a Jiřina Frantovi    27. 2. 1965 Lipov 448

Jan a Jenovéfa Koryčanští     14. 8. 1965 Lipov 398
Josef a Alena Žmolovi    25. 9. 1965 Lipov 438
Martin a Anna Smolejovi 23. 10. 1965 Lipov 248 Jan a Věra Mrkvovi 16. 7. 1955 Lipov 441

Statistika
Počet obyvatel Lipova k 31. 12. 2013 celkem 1494.
Počet dospělých celkem 1252, z toho 593 mužů a 659 žen.
Počet dětí celkem 242, z toho 116 chlapců a 126 dívek.
Průměrný věk obyvatel Lipova k 31. 12. 2013 byl 41,84.
V roce 2013 zemřelo 14 lipovských občanů, z toho 6 mužů 
a 8 žen.

V roce 2013 se Lipov rozrostl o osm malých občánků:
Liliana Jagošová, Lipov 572, narozena 1. ledna 2013
Tadeáš Orviský, Lipov 124, narozen 8. ledna 2013
Tomáš Čerešňák, Lipov 208, narozen 8. února 2013
Pavel Jurena, Lipov 544, narozen 23. dubna 2013
Timon Jandzík, Lipov 439, narozen 6. června 2013
Nela Mikuláčková, Lipov 101, narozena 21. června 2013
Erik Karásek, Lipov 565, narozen 30. června 2013
Matyáš Zelenka, Lipov 216, narozen 27. prosince 2013
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Nekolik veršu od hornáckých básníkuˇ ˇ °°
 Jejich autoři nejsou profesionálové. Žijí nebo žili mezi námi, denně se s nimi můžeme setkat a ani netušíme, 

že oni všední věci a zážitky vidí jinak než my.

Poslední krátké veršíky napsala asi patnáctiletá dívka. 
Jméno už vymizelo z paměti, ale báseň i dnes živě vyvo-
lává náladu mlhavého dne.

Mlha

Kde se vzala,
tu se vzala

mezi stromy napadala
mlha jako dech.

Smutnou kůru rozpukanou
hladí po zádech.

Dr. Jan Pavlík je lékař, rodák z Kuželova. Jeho sbírka 
veršů je oslavou rodného kraje ve všech podobách a ča-
sech.

Dech podzimu

Z palety malíře podzimu 
divoký vítr barvy odvál.

Holé ruce stromů
prosebně trčí k nebi.

Rosná rána v mlžném hábitu
nabízí hrst perel
na zaschlé trávě

ve větru umírá pavučina.

Černý mrak havranů
přikrývá pole.

Doznívá píseň podzimu.

Abeceda boží lásky je název útlé knížečky věnované 
rodině, přátelům a těm, kteří hledají v životě hloubku, 
mravní a duchovní jistoty a zásady. Pro vánoční období, 
jež je kromě oslavy nové náboženské epochy, také ob-
dobím dárků, jsem vybrala báseň  pod písmenem „D“.

Darovat druhému
je projevem lásky.

Je to nejlepší skutek,
jaký můžeš prokázat,

zvláště  daruješ –li sama sebe.

Tím, co daruješ jinému,
obohacuješ sebe.
Mnoho jsi dostal,

ale při odchodu ze světa
nebudeš mít nic než to,

co jsi daroval.

tru umírá pavučina.

rný mrak havranů
přikrývá pole.

nívá píseň podzimu.

ížečky věnované 
ě hloubku, 

dobí, 

ve

a boží lásky j
elům a t

ní

Jan Bělčík Malanský byl sedlák a své verše psal třeba 
na poli. Žel zemřel mlád na následky mučení gestapem. 
Měl rád život, jak o tom svědčí následné úsměvné verše.

Šumárník

Na vrch Šumárníka 
stojí borovička
a na ní cukruje 

každý den hrdlička.

Na vrch Šumárníka
lipka sa rozkládá
a pod ňů Anička
měla synka ráda.

Hrdlička na smrčku   
hnízdečko si nosí
hlavička Aničku

pobolívá cosi.

Mladé už hrdličky
létajů, cukrujů
a doma Aničku

mamička hubujů.

J. VavříčkováJ. Vavříčková
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Prejeme pokojné Vánoce 
všem obcanum Lipova
ˇ

ˇ °

Akce konané v Obci Lipov
25.12.2014 Vánoční zpívání  ve 14.00 hodin v kostele Všech svatých v Lipově

26.12.2014 Štěpánská beseda u cimbálu  na Sokolovni v Lipově pořádá FS Lipovjan

28.12.2014  Zpívání u Panenky Marie v 16:30 hodin

16.01.2015   veřejná beseda s názvem „ Sourozenecká rivalita“ – srdečně zve Dětský klub Budulínek 
v 17:00 hodin na Sokolovně- pozvaný  host psycholog  Mgr.Jaroslav Šraděja 

24.01.2015  Myslivecký ples

31.01.2015  Ples sportovců

07.02.2015  Školní ples

14.02.2015  Rybářský ples

Lipovské lístky • Vydává Obecní úřad Lipov nákladem 550 ks. Vychází 2x ročně.
Sazba a tisk: Petr Brázda - Vydavatelství, www.tiskarnabrazda


